
26. 2. Český jazyk 

 

Milí šesťáci,  

dnes se ještě naposledy budeme věnovat odchylkám ve 

skloňování podstatných jmen. Nejdříve si prosím do 

ŠKOLNÍHO sešitu opište následující zápis i s dnešním 

datem. (Opište, ne nalepte! Je to proto, abyste si 

procvičili psaní a také si tak lépe zafixujete správné 

tvary.) Poté vyplňte cvičení číslo 27 v pracovním sešitě 

na straně 44. Zápis i cvičení mi prosím vyfoťte a fotku 

mi pošlete do zprávy.  

Přeji hezký páteční den!  



 Některá podstatná jména označující části těla (lidského nebo zvířecího) mají 

v množném čísle některé zvláštní tvary: 

 

 Jestliže jsou tato podstatná jména rozvita přídavnými jmény, zájmeny či 
číslovkami, i ony budou zakončeny v 7. p. mn. č. na –a (s dlouhýma ušima, 
mezi čtyřma očima). 
 

 Naopak, neoznačují-li zmíněná jména části těla, ale předměty či jevy, které 
pouze části těla připomínají, skloňují se pravidelně podle svých vzorů: oko – 
město, ucho – město, ruka – žena, noha – žena, koleno – město, rameno – 
město, prso – město. 

 

 

 
 

oko ucho ruka noha koleno rameno prso 

množné 
číslo 

množné 
číslo 

množné 
číslo 

množné 
číslo 

množné 
číslo 

množné 
číslo 

množné 
číslo 

1. pád 
oči uši ruce 

nohy kolena ramena prsa 

2. pád 
očí uší rukou 

nohou/ 
noh 

kolenou/ 
kolen 

ramenou/ 
ramen 

prsou 

3. pád 
očím uším rukám 

nohám kolenům ramenům prsům 

4. pád 
oči uši ruce 

nohy kolena ramena prsa 

5. pád 
oči uši ruce 

nohy kolena ramena prsa 

6. pád 
očích uších rukou/ 

rukách 
nohou/ 
nohách 

kolenou/ 
kolenech 

ramenou/  
ramenech 

prsou 

7. pád 
očima ušima rukama 

nohama koleny rameny prsy 


